

GUIDELINES

- Welcome to class 8 and also to this virtual way of learning.
- Make a new notebook for French for the year 2020-21 and complete all the work given below in that notebook.
- All the work done will be checked when the school reopens.
- Write the English translation in your French notebook

Bonjour mes étudiants. Today we will do the translation of leçon = 0

Leçon 0 La France, qu'est-ce que c'est ?

La géographie de la France

La France est un pays extrêmement varié. Le contour de la carte de France fait penser à un hexagone. La France est bornée au nord par **la Manche** et **la mer du Nord**, à l'ouest par **l'océan Atlantique**, au sud par **la mer Méditerranée**. La France est entourée de six pays : au nord-est par **la Belgique** et le **Luxembourg**, à l'est par **l'Allemagne, la Suisse et l'Italie**, au sud par **l'Espagne**.

L'Hexagone

La Tour Eiffel

Des montagnes : les Alpes, les Pyrénées, le Jura, les Vosges et le Massif Central.

Des fleuves : la Seine, la Loire, la Garonne, le Rhône et le Rhin.

Des villes : Paris, Marseille, Lyon, Lille, Toulouse, Bordeaux et Nice. **Paris** est la capitale de la France ; Paris est aussi appelé la **Ville Lumière**.

Le coq : Il symbolise la fierté du peuple français. Le mot **gallus** signifie à la fois :
gallus = coq gallus = gaulois

L'Hexagone : La France a plus ou moins la forme d'un hexagone. Il est utilisé comme synonyme de France.

Le drapeau français : L'emblème national est le drapeau français. Le choix des couleurs date de la Révolution.

le coq

le drapeau français

dix

Les monuments : le musée du Louvre, les Arènes de Nîmes, le Panthéon, La Cathédrale Notre Dame, le Château de Chambord.



Les Arènes de Nîmes



Le Château de Chambord

La devise de la République : Liberté, égalité, fraternité.

L'hymne national : La Marseillaise, composée en 1792 par Rouget de Lisle.

L'autorité suprême de la nation : Le Président de la République représente l'autorité suprême de la nation. Il est élu pour 5 ans.

La fête nationale : le quatorze juillet – l'anniversaire de la prise de la Bastille.

Des français célèbres : Victor Hugo, Marie Curie, Voltaire, La Fayette.



Victor Hugo



Marie Curie



Voltaire



le roquefort



Chanel

Des fromages : le brie, le camembert, le gruyère, le roquefort.

Le buste de Marianne : Il symbolise la République.

Des couturiers : Chanel, Dior, Cardin, Saint-Laurent.

Des voitures : Citroën, Peugeot, Renault.

Des aéroports : Paris Charles de Gaulle, Paris Orly, Nice-côte d'Azur.

Des ports : Port de Marseille, Le Havre, Dunkerque.

Des parfumeurs : Chanel, Guerlain, Lanvin, Patou.



le buste de Marianne

TRANSLATION IN ENGLISH

Lesson -0 France , What is it?

France is an extremely diverse country. The outline of the map of France resembles with the “hexagone” France is bounded at the northern side by English Channel and northern sea, at the west by Atlantic ocean, at the south by Mediterranean sea. France is surrounded by 6 countries: at the north-east by Belgium and the Luxembourg, at the east by Germany, Switzerland and Italy, at the south by Spain

Mountains : les Alpes, les Pyrénées, le Jura, les Vosges and the Massif central.

Rivers : la Seine, la Loire, la Garonne, le Rhône et le Rhin.

Cities : Paris, Marseille, Lyon, Lille, Toulouse, Bordeaux and Nice. **Paris** is the capital of France. Paris is also called the **city of lights**.

The cock: it symbolises the pride of French people. The word **gallus** means both : gallus - cock gallus – the people of France (In the ancient times)

Hexagon- France has more or less the shape of a hexagon. It is also used as the synonym of France.

The National Flag- The national emblem is the national Flag.

The monuments- le musée du Louvre, les Arènes du Nîmes, le cathédral Notre Dame, le panthéon, le château de Chambord.

The national motto of France – Liberty, Equality and Brotherhood.

The national anthem of France – La Marseillaise, composed in 1792 by Rouget de Lisle.

The supreme authority of the nation – The president of the republic represents the supreme authority of the nation. He is elected for 5 years.

The national festival of France – July 14th – the anniversary of the storming of Bastille.

Some famous French people- Victor Hugo, Marie curie, Voltaire, la Fayette.

French cheese- le brie, le camembert, le gruyère, le roquefort.

La buste de Marianne (A famous statue of Marianne) = It symbolises the republic.

Fashion designers – Chanel, Dior , Cardin, Saint – Laurent.

Cars – Citroën, Peugeot, Renault.

Famous airports of France- Paris Charles de Gaulle, Paris Orly, Nice Côte d’Azur.

Famous ports of France- Port de Marseille, le Havre, Dunkerque.

Famous perfume makers –Chanel, Guerlain, Lanvin, Patou

1 Read lesson no 0 and write the English translation in the notebook.

2 Do question no- 1,2,3,4 (page -12) of lesson no – 0 in the book.

BBPS PITAMPURA